
Kunnanhallitus § 383 18.10.2021

Käsittelyssä olevat valtuustoaloitteet 2021

205/10.00.01/2017, 1275/10.04.03/2018, 53/14.00.01/2019, 1043/10.04.07/2020, 518/09.00/2021,
260/12.02.02/2021, 261/08.00.00/2021, 61/11.00/2021,
1279/10.02.02/2020

Khall 18.10.2021 § 383
Hallintosäännön 109 § mukaan kunnanhallituksen on kaksi kertaa vuo des-
sa, helmi- ja syyskuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo
val tuu tet tu jen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä
aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole lo pul li-
ses ti käsitellyt.

Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty.
Val tuus to voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun.

Huomioitava on, että myös yksittäiset aloitteet tuodaan valtuuston kä sit te-
lyyn asian loppuun saattamiseksi.

Aloiteita ei ole vielä esitetty valtuustolle loppuun käsitellyksi, koska niiden
käsittelyprosessi on edelleen kesken.

Vasemmistoliiton valtuustoryhmän 27.3.2017 jättämä valtuustoaloite;
Ra ta-alu een maapohjan hankkiminen kuntien omistukseen.

Valtuustoaloite on lähetetty 24.4.2017 teknisen lautakunnan val mis tel ta-
vak si.

Väylävirasto on laatinut ratalain (110/2007) mukaisen ratasuunnitelman
Kiu kai nen-Kaut tua-Sä ky lä rataosan lakkauttamiseksi. Väylävirasto on pyy-
tä nyt helmikuun alussa 2019 ratalain mukaisesti Euran kuntaa asettamaan
suun ni tel man yleisesti nähtäväksi. Lisäksi Väylävirasto on pyytänyt Euran
kun taa lausunnossaan ilmoittamaan, haluaako kunta ostaa lakkautettavan
rau ta tien aluetta.

Euran Vasemmistoliiton valtuustoryhmä jätti 1.10.2018 val tuus to aloit-
teen, joka koski JVP Eura Oy:n purkuputki-investoinnin käyn nis tä mis-
tä.

Valtuustoaloite on lähetetty 8.10.2018 teknisten palveluiden val mis tel ta vak-
si, yhdessä JVP Eura Oy:n kanssa. Kunnanhallitus on antanut lau sun non
14.1.2019 Etelä-Suomen Aluehallintovirastolle JVP-Eura Oy:n Jä te ve sien
purkupaikkavaihtoehtoja koskevasta selvityksestä ja luvan muut ta mi ses ta.

JVP-Eura Oy:ssa on käsitelty laajasti puhdistettujen jätevesien pur ku put-
ki-in ves toin ti asiaa.

Purkuputki-investoinnin toteuttaminen maksaisi vähintään useita miljoonia
eu ro ja riippumatta mikä vaihtoehtoisista uusista purkupaikoista valittaisiin
teh tä väk si. Uusi purkupaikka vaatisi ympäristövaikutusten arvioimisen ja lu-
vit ta mi sen. Purkuputki-investoinnin toteuttaminen nostaisi erittäin mer kit tä-



väs ti jätevedenpuhdistuskustannuksia suurten investointien poistojen myö-
tä, purkuputkistojen ylläpidon ja pumppausenergian johdosta käyt tö kus tan-
nuk sia. Väistämättä tämä tarkoittaisi jäteveden puh dis tus kus tan nuk sien
voimasta nousua, jolloin maksajina olisivat kunnalliseen jä te ve si ver kos ton
liittyjät eli JVP-Eura Oy:n kaikki asiakkaat. Asiakkaina on myös teol li suut ta,
jonka kilpailukyky heikkenisi verrattuna muihin lähikuntiin, jois sa olisi
käytössä edullisemmat jäteveden puhdistuskustannukset.

JVP-Eura Oy:n puhdistamoon ja Euran kunnan jätevesiverkostoon on in-
ves toi tu ja saneerauksia toteutettu. Näillä toimilla on saatu jäteveden puh-
dis tuk sen jatkuvaa toimintakykyä ja toimintavarmuutta parannettua mer kit-
tä väs ti viime vuosina. Oikeitten toimien johdosta kuormitusvaikutukset ve-
sis töön ovat vähentyneet oleellisesti. 

Edellä olevien tosiasioiden vuoksi JVP-Eura Oy on hakenut AVI:lta pur ku-
pai kan säilyttämistä nykyisessä purkupaikassa Eurajoessa. AVI on antanut
pää tök sen 12.12.2019 purkupaikan säilyttämiseksi JVP-Eura Oy:n esit tä-
mäl lä tavalla Eurajoessa. Kuitenkin ehdollisesti niin että puhdistamon toi-
min ta var muut ta tulee parantaa AVII:n esitettävän investointisuunnitelman
mu kai ses ti ja lisäksi puhdistamon on toteutettava ympärivuotista hy-
gienisoin ti vel voi tet ta jne. Päätökseen on kohdistettu useita valituksia ja se
ei ole vielä lainvoimainen. 

Valtuutettu Ari Reunanen jätti 14.1.2019 valtuustoaloitteen koskien
jul ki sil la hankinnoilla työllistymisen tukemista

Valtuustoaloite on lähetetty 4.2.2019 konsernin tukipalveluiden
palvelualueelle valmisteltavaksi.

Etelä-Euran valtuutetut jättivät 18.5.2020 valtuustoaloitteen koskien
Rin no lan ja Koskelman korjausinvestointeja.

Valtuustoaloite on lähetetty 1.6.2020 teknisten palveluiden palvelualueelle
val mis tel ta vak si.

Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitetta 24.6.2020§ 62; Tilapalvelut va-
rau tuu käynnistämään kuntokartoitusten / -tutkimusten hankinnan Ko tii pii-
rin, Jokimutkan, Koskelman ja Rinnolan kiinteistöihin vuoden 2020 aikana.

Kunnanhallitus 31.8.2020 § 201; Kunnanhallitus merkitsee tilapalvelujen
toi men pi teet tiedokseen ja toteaa, että määrärahaesityksiin palataan sel vi-
tys ten valmistuttua.

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä jätti 16.11.2020 valtuustoaloitteen
kos kien Pohjois-Euran osayleiskaavan laadintaa

Valtuustoaloite on lähetetty 23.11.2020  kaavoituksesta vastaavalle tek ni-
nen johtaja Kimmo Haapaselle valmisteltavaksi.

Tekninen johtaja: Valtuustoaloitteen johdosta ei ole käynnistetty vielä toi-
mia. Uudet kaavahankkeet tuodaan esiin maalis-huhtikuussa kaa voi tus kat-
sauk ses sa. Vuoden 2021 kaavoituskatsauksessa ei mainittu Poh jois-Eu ran
osayleiskaavan laatimisen aloittamista.



Vasemmistoliiton valtuustoryhmä jätti 1.2.2021 valtuustoaloitteen
kos kien ympäristöohjelman laatimista.

Valtuustoaloite on lähetetty johtoryhmälle valmisteltavaksi.

Kunnanhallitus käsitteli aloitetta  27.9.2021 § 338;
Tekniset palvelut on käynnistänyt Euran ympäristöohjelman laadinnan.

Laadinnan aikana ohjelman nimeksi on tarkentunut Euran Ympäristö- ja il-
mas to-oh jel ma. Laadintatyötä ohjaa erikseen nimetty työryhmä, jossa on
edus tus kaikilta kunnan toimialoilta sekä Etelä-Satakunnan ym pä ris tö toi-
mis tos ta ja Pyhäjärvi-instituutista. Ohjelmaa laaditaan Satakunnan am mat-
ti kor kea kou lun opiskelija Satu Palokankaan opinnäytetyönä.  Työ käyn nis-
tyi toukokuussa 2021 ja tavoitteena on saada ohjelma valmiiksi tou ko kuus-
sa 2022.

Ohjelman valmistuttua on tärkeää jalkauttaa ympäristö- ja il mas to-oh jel-
maa laajasti, jotta tosiasiallisesti päästäisiin etenemään ohjelman mu kai sis-
sa teemoissa.
Ympäristöministeriössä on haettavana avustusta kuntien ilmastotyön tu ke-
mi sek si. Avustusta voidaan myöntää enintään 70 % ja samalla enintään 84
000 € /hanke. Avustettavan hankkeen on koostuttava pelkästään seu raa-
vis ta osa-alueista:

Suora ilmastotyön asiantuntijatuki kunnille (tuki vähintään 30 %)
Ilmastorahoituksen hakemisen asiantuntijatuki kunnille (tuki vähintään
30%) Konkreettinen ilmastotyö (tuki hankkeen kokonaiskustannuksista
0-40%) että ympäristöministeriöstä haetaan avustusta. Avustusta voidaan
myön tää enintään 70 % ja samalla enintään 84 000 € per hanke.

Kunnanhallitus 27.9.2021 päätti  että ympäristöministeriöstä haetaan avus-
tus ta. Avustusta voidaan myöntää enintään 70 % ja samalla enin tään 84
000 € per hanke.

SDP:n valtuustoryhmä jätti 3.5.2021 valtuustoaloitteen TET-har joit te-
lun kehittämisestä Euran kunnassa.

Valtuustoaloite on lähetetty 10.5.2021 sivistyspalvelualueelle val mis tel ta-
vak si ja koordinoitavaksi.

SDP:n valtuustoryhmä jätti  3.5.2021 valtuustoaloitteen koskien Kan-
ta tie 43 liikenneturvallisuuden parantaminen välillä Myllyojanlahti -
Mes ti län-ris te ys

Valtuustoaloite on lähetetty teknisiselle palvelualueelle valmisteltavaksi.

Tekninen lautakunta on käsitellyt asiaa 30.06.2021 § 66;
Liikenne- ja viestintäministeriö on vuonna 2018 julkaissut "Kävelyn ja pyö-
räi lyn edistämisohjelman". Ohjelman tavoitteena on lisätä kävely- ja pyö rä-
mat ko jen osuutta 30 prosentilla vuoteen 2030 mennessä. Kansantalouden
nä kö kul mas ta tavoitteena on ns. plussavisio: liikenteen päästöjen, lii ken ne-
kuo le mien ja liikenneonnettomuuksien vähentämisellä yhdessä kan san ter-



vey den parantumisen kanssa haetaan yhteiskunnalle miljardien euron
sääs tö jä.

Kantatie 43 on osa yleistä tieverkkoa.Yleisellä tieverkolla ELY vastaa aloit-
teen mukaisista toimenpiteistä.

Tekninen lautakunta päätti lähettää aloitteen Varsinais-Suomen ELY:n kä-
si tel tä väk si.

Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti 6.10.2021 valtuustoaloitteen kos-
kien susitilanteen selvittämistä ja ratkaisemista.

Valtuustoaloite on lähetetty 11.10.2021 sivistyspalvelualueelle val mis tel ta-
vak si.

Aloitetta ei ole vielä esitetty valtuustolle loppuun käsitellyksi, koska pro ses-
si on kesken.

Valmistelu ja lisätiedot: Hallintojohtaja Kari Kankaanranta, puh. 044 422
4020.

Ehdotus Kunnanjohtaja:
Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto merkitsee
valtuustoaloitteiden käsittelytilanteen tiedoksi.

Päätös Kunnanhallitus:
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
_________


